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PROCES VERBAL 

al şedinţei ordinare din data de 28 februarie 2023 a 

Consiliului Local al oraşului Copşa Mică 
 

Dl Secretar general: Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 135/2023 a primarului oraşului 

Copşa Mică. Constat că sunt prezenţi 15 consilieri din 15, deci şedinţa este statutară. Publicitatea 

şedinţei s-a făcut prin afişare la sediul Primăriei oraşului Copşa Mică şi postare pe pagina de 

internet. Supun spre aprobare procesul verbal al  şedinţei ordinare din 31 ianuarie 2023 şi procesul 

verbal al şedinţei extraordinare din 9 februarie 2023. Procesele verbale sunt aprobate cu unanimitate 

de voturi. Proiectele pentru şedinţa de azi sunt însoţite de avizele comisiilor.  

Se supune la vot ordinea de zi. Ordinea de zi este votată cu unanimitate de voturi. 

 

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2023 

 

Proiectul de hotărâre este supus la vot şi hotărârea este adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

2. Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei Comitetului Local pentru Situaţii de 

Urgenţă 

 

Proiectul de hotărâre este supus la vot şi hotărârea este adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării Planului de analiză şi acoperire a 

riscurilor în oraşul Copşa Mică 

 

Proiectul de hotărâre este supus la vot şi hotărârea este adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

4. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate, a Strategiei de contractare şi 

a documentaţiei de atribuire a “Contractului de delegare a gestiunii activităţii de tratare 

aerobă a biodeşeurilor colectate separat din zona 4 Mediaş – judeţul Sibiu, în Instalaţia de 

Compostare Târnava”, precum şi mandatarea Primarului oraşului Copşa Mică ca 

reprezentant al oraşului Copşa Mică în Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară “ECO Sibiu’’ să voteze pentru aprobarea Studiului de Oportunitate, 

Startegiei de contractare şi a Documentaţiei de Atribuire pentru “delegarea a gestiunii 

activităţii de tratare aerobă a biodeşeurilor colectate separat din zona 4 Mediaş – judeţul 

Sibiu, în instalaţia de Compostare Târnava“ 

 

Proiectul de hotărâre este supus la vot şi hotărârea este adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

5. Proiect de hotărâre privind mandatarea primarului oraşului Copşa Mică ca reprezentant al 

oraşului în Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ‘ECO’ Sibiu să 

voteze “pentru” sau “împotriva” solicitării S.C. TRACON S.R.L. de modificare a tarifului de 

depozitare 

 

Proiectul de hotărâre este supus la vot şi hotărârea este adoptată cu 10 voturi pentru, 2 abţineri (dl 

Pop Florentin, dl Munteanu Vasile) şi 3 voturi împotrivă (dl Mátéfi Rezső, dl Secelean Nicolae, dl 

Costea Cristian). 

 

6. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru luna martie 2023 

 

Dl Taifas Tudor: Îl propun preşedinte de şedinţă pe domnul Tăpălagă Nicolae Bogdan. 

Proiectul de hotărâre este supus la vot şi hotărârea este adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

Dl Pop Florentin: Văd aici un amendament. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Supuneţi la dezbatere. 
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Dl Mátéfi Rezső: Am propus să se dea o sumă de 50 mii lei, pentru copii cu rezultate bune la 

învăţătură, adică mediile peste 9, la sfârşit de an şi pentru copii care merg la olimpiade, participă la 

concursuri şi la competiţiile sportive. Să fie premiaţi la sfârşit de an. Am propus suma de 50 mii lei, 

fiindcă nu ştim exact câţi copii sunt şi eu zic că merită, sunt copii noştrii, sunt copii comunităţii. Eu 

cred şi sunt sigur că sunt bani şi găsim şi bunăvoinţă ca să premiem aceşti copii la sfârşit de an, 

fiindcă legea ne permite şi toate localităţile din jurul nostru fac treaba asta. Din partea consilierilor 

şi a Consiliului Local, copii noştri merită. Să îi motivăm într-un fel să se implice şi în sport şi în 

educaţie. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Acum, lasaţi-mă şi pe mine două minute să vă explic de ce eu nu o 

să votez acest amendament şi de ce vă recomand şi dumneavoastră să faceţi la fel. Am trei motive. 

Primul e că amendamentul s-a făcut la o rectificare bugetară bazată pe venituri care vin din fonduri 

europene cu destinaţie specială. Dacă noi votăm amendamentul în forma asta, acum, ceea ce facem 

e fraudă cu fonduri europene. Banii pe fonduri europene trebuie cheltuiţi exact pe proiectele pentru 

care au venit. Al doilea motiv, e pentru că acum două luni noi am votat bugetul oraşului şi am pus 

suma de 293 mii lei pentru bursele copiilor de la şcoală, respectiv burse de merit, burse de studiu şi 

burse sociale. Nu sunt sigurele burse pe care le au copii, Ministerul Învăţământului mai ajută şcoala 

să beneficieze de încă două burse, bani de liceu şi de bursă profesională. Al treilea motiv e că 

Ministrul Învăţământului la ora actuală dezbate un proiect de hotărâre, probabil va apărea în cel mai 

scurt timp, printr-un Ordin al Ministrului, pentru recompensarea exact a acestor tipuri de copii care 

au rezultate deosebite la învăţătură. Acum fiecare poate să hotărească ce şi cum crede, eu consider 

că în momentul de faţă primăria cu cheltuielile pe care le are pentru cofinanţările proiectelor 

câştigate nu îşi permite încă o cheltuială în plus. 

Dl Moldovan Vlăduţ: Nu că nu îşi permite dar, dacă sunt cu destinaţie specială. 

Dl Pop Florentin: Cu prima parte a poveştii nu chiar sunt în clar, cu fondurile europene. Noi nu 

putem aloca banii din fondurile europene. Fondurile europene l-am votat. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Ca să aloci suma asta de bani, tu trebuie să o ai de undeva. Noi nu 

putem lua bani de la nici un capitol de la care facem astăzi rectificare să punem aici. 

Dl Pop Florentin: Bun, am înţeles. 

Dl Mátéfi Rezső: Putem cuprinde aceşti bani. Nu trebuie să uităm sau să nu dăm aceşti bani 

copiilor fiindcă Ministerul pregăteşte cândva. 

Dl Secretar general: Ca să se adopte o asemenea hotărâre trebuie iniţiată procedura de la început. 

Trebuie un proiect de hotărâre separat, nu ca o rectificare de buget.  

Dl Pop Florentin: Şi de unde iei banii? 

Dl Secretar general: Asta e altă discuţie. Deci asta nu face neaparat obiectul unei rectificări de 

buget. Face obiectul unei hotărâri separate. 

Dl Mátéfi Rezső: Deci eu trebuie să fac proiectul de hotărâre sau doar amendamentul? 

Dl Secretar general: Proiect de hotărâre. 

Dl Pop Florentin: Amendamentul îl făceai când am votat bugetul. 

Dl Mátéfi Rezső: Asta puteaţi să spuneti când am venit şi l-am depus. Asta nu merge acum deci nu 

are rost să... 

Dl Pop Florentin: Nu sub forma asta, nu că nu merge. 

Dl Mátéfi Rezső: Am înţeles. Domnul viceprimar a zis că nu este de acord să se dea aceşti bani. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: În forma asta. 

Dl Mátéfi Rezső: Fonduri există, fonduri avem, odată ce avem să cheltuim 25 mii lei pe lumânări 

de ziua iluminaţiei cu lasere sau să dăm 10 mii lei.  

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Îmi spuneţi de nişte bani care nu s-au cheltuit, sunt nişte bani 

prevăzuţi. 

Dl Mátéfi Rezső: Sunt prevăzuţi pentru cheltuială şi garantez eu că se cheltuie. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Se cheltuie pentru comunitate, pentru că vor participa oamenii din 

oraş  la un eveniment în oraşul acesta. 

Dl Mátéfi Rezső: Credeţi domnilor consilieri că evenimentul cu lasere este mai important decât 

ceea ce am propus pentru copii? 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Asta nu e relevant ce crede fiecare. 
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Dl Mátéfi Rezső: Ba este relevant. Noi suntem Consiliul Local şi noi decidem chestiile astea. Cum 

să dăm 5 mii de euro ca să vină ăla cu laserele. În doi ani de zile plătim laserele, poate să le lase 

aici. Că nu costă mai mult de 10 mii de euro laserele lui. Eu aşa zic. Sau îi dăm la Paul Drăghiciu să 

facă campionat de badminton. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: La Paul Drăghiciu nu i-am dat, am pus nişte bani pentru 

campionatul de badminton. 

Dl Mátéfi Rezső: Dar cine joacă? V-am mai întrebat cine joacă? Copii, care copii? Nu îi ştim. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Sunt mulţi copii care merg săptămânal la antrenament. 

Dl Mátéfi Rezső: Nu sunt, astăzi este marţi, ar trebui să fie şi astăzi antrenament. 

Dl Tăpălagă Nicolae Bogdan: Au program. 

 

 

Dl Taifas Tudor: Declar şedinţa închisă. 

 

Preşedinte de şedinţă                                             Secretar general 

Taifas Tudor                                                            Şerban Dorin 

 

 

 

 


